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                       TILSTED SKOLE 

                                      Skolebestyrelsesmøde  

    Mandag den 18. november 2024 

                                                    Kl. 19 

                                                        DAGSORDEN REFERAT 

 

1 Meddelelser  

- Skolen  

Udslusning og herunder nedlukning af 

sprogklasserne, hvor langt er vi? 

Økonomi  

      -    Formanden 

Kursus 

Skole- forældre repræsentant 

 

   -    Personalet 

-    Elever        

 

Eventuelt 

 

Nils orienterede om P60 besparelseskataloget. For os 

betyder det bl.a. at modtagerklasserne lukkes og to-

sprogsbørnene skal udsluses i almen klasser. Det 

bevirker at personalets fremtid er usikker, og både 

elever og deres forældre føler sig utrygge.Vi har 

mange udslusningsmøder pt. for efter jul starter 

sprogklasseeleverne på deres respektive 

 

Da ressourcerne tælles fra den 4. november, skulle 
alle beslutninger træffes der. 

Maja bliver fremadrettet fastansat til at tage rundt i 
kommunen og hjælpe skolerne i forhold til 
undervisningen i basis-dansk. Dette hjælper Louise 
også med fra januar og frem til sommerferien. Nils er 
fortsat leder for dem begge. 

Alona bliver på stedet i SFO og hjælper også med 
Katrines opgaver, når hun skal varetage skoleintro. 
Indskolingen vil fremadrettet modtage ekstra timer, 
som hun også kan varetage. 

Louise håber vi, at vi kan få brug for i almen klasser 
næste skoleår (vi har jo ikke lærere som der skal 
afgive en 6. kl.). 

økonomi: Vi er fortsat udfordret på almendelen. Men 
der er også positive ting. Vores underskud i år er slet 
ikke så stort som sidste år. Det skyldes at SFO-
økonomien går bedre, desuden blev Jespers job ikke 
besat og dækket, Gert er udlånt og vi har fået pengene 
til at dække Ukraine-delen. 
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kursus: Dato for skole og forældre workshop vides 
endnu ikke. Der er sendt nye forslag afsted. Det 
kommer til at ligge i forbindelse med 
skolebestyrelsesmøder. Der er BFU-møde i Hurup i 
morgen (om bl.a. forældresamarbejde) 

Skole- forældre repræsentant: Janni er kommet med 
i Skole og forældre lokalafdelingen. 

personalet: Personalet har travlt med skole/hjem-

samtaler (denne gang i skoletiden). Derfor har vi 

indført venskabsklassedage. Desuden øver vi os 

fortsat på meddelelsesbøger (denne gang i "Hjernen 

og hjertet"). Flere er på makerspacekurser. Der er 

også fuld gang i julerier, f.eks. 3. klasses skuespil og 

juleklip. Sprogklassens fremtid er også noget der fylder 

i tankerne. 

I SFO har de selv haft makerspace-aften, og de har 
købt "hemmeligheder" ind. Planlægningen af 
bedsteforældredag d. 28 er i fuld gang. Deres plan er 
åbent makerspace-værksted en gang om ugen. Efter 
nytår vil de ca. en gang i måneden holde børnemøder 
for at få deres ønsker inddraget f.eks. til indkøb til 
aktiviteter og madlavning. I december bliver der 
mulighed for at følge med i en tv-julekalender, fra 
tidligere, i SFO. Der kommer et skriv ud om dette. Der 
var ros fra forældre i forhold til at tage på plejehjemmet 
og pynte med de gamle. 

Elever: Der var 5 som deltog i halloween-pynt-
konkurrencen. Nils har haft elevrådsrepræsentanter 
ude og spørge elever om deres holdning til fælles- 
SFO. Elevrådsrepræsentanter viste også rundt til 
folkeskolernes dag. I december planlægger de en 
flotteste juledør- konkurrence. 

Eventuelt: Gitte sendte en seddel rundt, så hun kan få 

de forældrevalgtes mailadresser. Vi håber Gert er 

tilbage til februar. Pt. ser det ud til at der bliver 15-17 

elever i skoleintro. 

2 Feedback på kurserne afholdt af 

skole og forældre.  

Feedback: 1. dag var indholdet intro til 

bestyrelsesarbejdet. Det handlede om hvad man kan , 

skal og må arbejde med. Det var meget åbent og 

generelt. Det der var mest givtigt var den indbyrdes 

snak om principper. 2. dag omhandlede økonomi. 

Nogle skolebestyrelser kendte slet ikke til deres 

skolers økonomi. Det blev drøftet, om vi skyder os selv 

i foden ved at råbe op om kommunebesparelserne på 

folkeskoleområdet. Man kan frygte at vi så bliver valgt 

fra. Gitte sender slides rundt fra de to dage.Så kan vi 

drøfte eventuelle spørgsmål til disse, som et punkt på 

en senere dagsorden. 

3 Forventningsafstemning vedr. 

principper og arbejdsområder 

for skole. (Din Skole) 

Arbejdsområder for vores skolebestyrelse: Vi har 
mange retningslinjer for lærere, men ikke så mange 
principper. Der er ønske om at "genbesøge" tidligere 
udfærdigede principper. Man ønsker også at 
"genbesøge" Tilsted skoles værdigrundlag pga. "Din 
skole", som er et fælles kommunalt tiltag for at tale 
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folkeskolerne op, så vi ikke bliver valgt fra til fordel for 
privatskoler. Lyst, læring og fællesskab er de bærende 
elementer i "Din skole". Når vi laver principper bør 
arbejdet starte i skolebestyrelsen, senere fortsætte ved 
lærerne og eleverne. 

Forslag om sponsorløb: Nils foreslår et sponsorløb til 
intern støtte, så vi kan få en bedre legeplads. Det kan 
være en fordel med et specifikt mål / en ting man 
ønsker sig. Eleverne har allerede 10.000 kroner i 
"banken", som overskud fra skolefesten. Denne gang 
vil vi gerne have medierne med. 

Udvalg til "bedsteforældrebank": Mai og Michael vil 
gerne være i dette udvalg. Idéen er at bedsteforældre 
kan byde ind med hjælp. Man kunne efterfølgende 
indstille dem til Ny boligs kagemandspris, Thyboprisen 
eller lignende. Skolefesten kan bruges til at orientere 
alle. Der er også mulighed for at orientere fremmødte 
nu her den 28. nov. til bedsteforældredagen. Der er 
desuden stemning for at invitere formanden for 
beboerforeningen med til et skolebestyrelsesmøde. 

 

4 Shitstorm – hvad tænker vi 

kommandovejen skal være i 

bestyrelsen? 

 

Udtalelser til pressen: Der bliver orienteret om, hvad 

man kan gøre. Man kan altid lade være med at udtale 

sig. Man kan henvise til skolebestyrelsesformanden 

eller skolelederen. Man kan tale sammen om en fælles 

holdning. Man har lov til at læse det igennem. Vi 

håber, at tager vi henvendelser fra forældre seriøst, så 

mindsker vi nok også risikoen for en "Shitstorm". 

5 Forældremøder - evaluering Forældremøder: Der var bedre tid i klasserne, efter at 

faglærerne ikke skulle orientere der, men kun teamets 

lærere. Men der kunne godt bruges endnu mere. Da 

seancen i salen ikke kan skæres mere ned, så foreslås 

der, at der tilføjes 30 minutter til aftenen. Vi ønsker 

mere tid til at tale frit og samtale forældrene imellem. 

6 Evt.  

Tak til Michael: Tak til Michael for at deltage ved 
Folkeskolernes dag. 

Nedskæringer i rengøringen: Vi er skåret 20 timer 
ned i rengøring, så vi nu er nede på 62 timer (hvilket 
medfører at en er opsagt). Nils ønsker at høre 
begrundelsen fra sektionslederen, og ellers går vi 
videre med et ønske om begrundelse fra 
kommunalbestyrelsen. 

Uro er øget til morgensang: De små har svært ved at 
sidde stille længe. Sprogklasserne kommer dryppende. 
Eleverne sidder ikke så tæt mere. Flere elever sidder 
med deres forældre. Vi bør stramme op på tidligere 
udmeldte regler, at forældre er velkomne ved de sorte 
borde, og at eleverne sidder med deres klasser, for 
undervisningen er i gang. 

Ønske om at flytte papsøjler: Der var ønske om at 
flytte papsøjlerne med "Din skole" ud af sangsalen, 
men pga. brandveje er det nærmest umuligt. 



 

 4 

 

Nye vinduer: Nils orienterede om, at vi får nye vinduer 

og døre (hvilket så hjælper, så det ikke er 

brandgange). Planen er også et helt nyt indgangsparti 

ved underetagen. Og måske får vi også udvidet vores 

cykelskur. 

 


